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LIX sesja Rady Miejskiej w Gubinie VIII kadencji  

dnia 22 grudnia 2023 r.  
Wypełniając obowiązek informacyjny wynikający z ogólnego rozporządzenia o ochronie danych 
osobowych informuję, że obrady sesji są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Podstawą przetwarzania danych osobowych jest konieczność 
wykonania obowiązku informacyjnego wynikającego z artykułu 20 ustęp jeden  b ustawy o 
samorządzie gminnym. Szczegółowe informacje o przetwarzaniu danych osobowych w związku 
z obradami Rady Miejskiej są dostępne w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego 
w Gubinie. 

 
I Otwarcie sesji.     

Przewodniczący otworzył LIX sesję Rady Miejskiej w Gubinie. Obecnych 13 radnych na stan 
15.Nieobecni radna Teresa Opara, Krystyna Paczka. Lista obecności stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Przewodniczący przywitał pana burmistrza Bartłomieja Bartczaka,  zastępcę burmistrza panią 
Justynę Karpisiak, panią sekretarz, panią skarbnik, naczelników wydziałów, kierownika MZUK, 
kierownika MOPS, kierowników jednostek oświatowych, adw. Pawła Zawodniaka, radnych oraz 
wszystkich śledzących obrady online. Zamierza się wprowadzić głosowanie imienne, forma 
pisemna oraz z możliwością jednokrotnego zagłosowania na wskazane konto formularzu 
internetowym. 
 
II. Informacja burmistrza na temat działań podjętych od ostatniej sesji. 
Informacja burmistrza stanowi załącznik do protokołu. 
Pan burmistrz odniósł się do przeprowadzonych konsultacji społecznych, które odbyły się po raz 
pierwszy - dotyczące nadania nazwy parkom i skwerom w formie pisemnej i elektronicznej. Było 
kilka błędów, które spowodowały, że mogło dojść do nieuczciwości tych wyników. Wiemy, które 
błędy należy wyeliminować i jak przeprowadzić konsultację, żeby były one jak najbardziej uczciwe 
i rzetelne. Tylko w ten sposób otrzyma się rzetelne wyniki, których nikt nie wypaczy. Pan burmistrz 
przeprosił za długi czas trwania tej procedury oraz za niedoskonałości w konsultacjach.  
 
Pytanie do pana burmistrza radny Mirosław Rogiński 
Czego dotyczyło spotkanie w Przedsiębiorstwie Oczyszczalni Ścieków? 
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
Nic nadzwyczajnego. Procedura, jak co roku o tej porze.  
Radna Teresa Zajkowska 
W związku z informacją o niefortunnym przebiegu konsultacji dotyczących nadawania nazw. 
Radna w trakcie konsultacji zgłaszałam takie zjawisko, kiedy się dowiedziała, że jedna osoba może 
kilkakrotnie głosować i dowiedziała się, że nie można tego zatrzymać. Trochę sprawa się 
komplikuje, bo wpłynął nowy wniosek o nadanie innemu zupełnie parkowi tego samego imienia.  
Jak z tego wybrniemy i co sobie o nas mieszkańcy pomyślą? W sprawie nadawania parkowi imienia 
pani Jabłońskiej lub Europarku, a teraz będą w sprawie innego. Radna ma nadzieję, że jakoś to uda 
się wypracować, ale chyba mieszkańcom należą się przeprosiny, że tak to wszystko przebiegło. 
Przewodniczący Krzysztof Zdobylak 
Wrócimy do tego tematu na komisjach. 
 
III. Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej  na temat działalności Komisji    
      w  okresie między sesjami. 
 



2 
 

Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej - Tomasz Romanowski – komisja spotkała się 
dwa razy. Na pierwszym posiedzeniu komisja opiniowała projekt budżetu na rok 2024. Na 
drugim posiedzeniu opiniowano projekty uchwał na sesję.  

 
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska – Jan Skóra - 

komisja spotkała się dwa razy. Na pierwszym posiedzeniu komisja opiniowała projekt 
budżetu na rok 2024. Na drugim posiedzeniu opiniowano projekty uchwał na sesję.  

 
Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży Sportu i Turystyki - Robert Woszak - komisja spotkała 

się dwa razy. Na pierwszym posiedzeniu komisja opiniowała projekt budżetu na rok 2024. 
Na drugim posiedzeniu opiniowano projekty uchwał na sesję.  

 
Komisja Rewizyjna - Danuta Grygorowicz – komisja spotkała się raz celem prac nad planem 

komisji na rok 2024 
 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – Teresa Zajkowska -komisja nie obradowała  
 
IV. Podjęcie  uchwał  w sprawie: 

                                                   1.szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za                              
                                                    usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze       
                                                    oraz usługi sąsiedzkie, a także szczegółowych warunków  
                                                    częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak                    
                                                    również trybu ich pobierania – 454 
Projekt uchwały nr 454 radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt 
uchwały został omówiony na komisjach.   
 
Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 454  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /13 osób za, 0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymał się od głosu/ i otrzymała nr LIX.425.2023 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

                                                       2. programu współpracy z organizacjami     
                                                           pozarządowymi oraz innymi podmiotami     
                                                           prowadzącymi działalność pożytku publicznego     
                                                           na rok 2024 – 448 

Projekt uchwały nr 448 radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt 
uchwały został omówiony na komisjach.  
 
Opinie komisji: 
Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej - komisja zapoznała się z projektem uchwały  
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska oraz 
Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży Sportu i Turystyki –zaopiniowały projekt uchwały 
pozytywnie z tym, że: 
Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży Sportu i Turystyki złożyła wniosek aby w § 13 ust. 2 
dodać pkt 4 w następującym brzmieniu 
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4)  Komisja stała Rady Miejskiej wyznacza swojego przedstawiciela do składu komisji oceny 
wniosku 
 
Komisja złożyła także wniosek, aby do projektu uchwały nr 448 dopisać 
 „aby objąć kontrolą działania w zakresie realizacji programu poprzez wyznaczenie przez 
burmistrza osoby kontrolującej” 
 
Przewodniczący poprosiła adw. Pawła Zawodnika, czy można zastosować takie sformułowanie? 
Adw. Paweł Zawodniak 
Z tego zapisu wynika, że radni chcieliby wejść do składu komisji i oceniać wnioski. Wtedy 
byłoby to połączenie władzy uchwałodawczej z władzą wykonawcza. To jest niedopuszczalne. 
Zgodnie z art. 15 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, skład komisji 
konkursowej powołanej przez organ jednostki samorządu terytorialnego wchodzą 
przedstawiciele organu wykonawczego. Radni nie są organem wykonawczym. Katalog 
podmiotów wchodzących w skład komisji, ustawą jest zamknięty.  
Radny Robert Woszak 
Do tego zapisu można dodać „ z głosem doradczym” 
Adw. Paweł Zawodniak 
Nie można. 
Radna Halina Wojnicz 
Kiedyś było tak, że w obradach mógł uczestniczyć radny, którego interesują wnioski złożone 
merytorycznie, np. sport. Wtedy radę reprezentuje przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty, 
Młodzieży, Sportu i Turystyki. Jeżeli ktoś z radnych z innej komisji chciałby uczestniczyć w 
obradach pisało się pismo do pana burmistrza i on wyrażał zgodę. Później to zanikło. Radna 
jest zdania, że mimo wszystko na tym spotkaniu, może bez głosu doradczego, ale słuchać i mieć 
orientację.  
Zastępca burmistrza Justyna Karpisiak 
W momencie, kiedy są ogłoszone konkursy z pożytku publicznego i są złożone oferty i 
rozpatrywane przez komisje, każdorazowo jest zapraszany przedstawiciel Rady na posiedzenie 
takiej komisji z głosem doradczym. Zaproszenie jest zawsze do merytorycznej Komisji, do 
przewodniczącego i taki przewodniczący czy wyznaczony Radny jest podczas oceny wniosków. 
Radna Halina Wojnicz 
Czyli jest to kontynuowane? 
Zastępca burmistrza Justyna Karpisiak 
Jest to kontynuowane. Każdorazowo jest zapraszany członek Komisji może przewodniczący 
Komisji lub wydelegowany radny. 
Radny Robert Woszak 
Radny potwierdził, że uczestniczy w tych komisjach z głosem doradczym, na które jest 
zapraszany. Radny odniósł się do uchwały o pożytku publicznym, że w pracach komisji 
konkursowej mogą uczestniczyć także z głosem doradczym powołane przez burmistrza osoby 
posiadające specjalistyczną wiedzę w dziedzinie zadań publicznych, których dany konkurs 
dotyczy. 
Adw. Paweł Zawodniak 
Przepis ustawy nie mówi, aby w składzie komisji był radny. Radny może być zawiadamiany o 
posiedzeniach takiej komisji, ale nie może w niej uczestniczyć jako członek komisji. Zapis, 
których chcą wprowadzić radni jest zbędny. Prawo miejscowe nie może naruszać ustaw.  
Radny Robert Woszak 
Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży, sportu i Turystyki wycofuje wniosek.  
 
Przewodniczący przeszedł do kolejnego wnioski komisji „aby objąć kontrolą działania w 
zakresie realizacji programu poprzez wyznaczenie przez burmistrza osoby kontrolującej”. 
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Adw. Paweł Zawodniak odniósł się do złożonego wniosku 
Zapis jest wadliwy i nie wiadomo, co ma powodować.  
Przewodniczący Krzysztof Zdobylak 
Poprosił Komisję Kultury, Oświaty, Młodzieży, Sportu i Turystyki o doprecyzowanie wniosku. 
Radny Robert Woszak 
Komisja proponuje aby zapis umieścić w postanowieniach końcowych w rozdziale 12. 
Adw. Paweł Zawodniak 
Legislacyjnie brzmi to dziwnie. Jest komisja rewizyjna, jako organ kontrolny. Burmistrz też jest 
organem kontrolnym. Z punktu widzenia prawnego zapis jest niepotrzebny.   
Radny Robert Woszak 
Komisji chodzi o to, aby kontrola objęła realizację tego, co dane kluby mają i na co są 
przeznaczone środki. Czy w danym dniu przeprowadzone są treningi, czy jest na tych treningach 
odpowiednia ilość osób? Chodzi o bieżącą kontrolę. 
Skarbnik Edyta Smiejan 
Kontrola i rozliczanie dotacji, to wydział finansowy się tym zajmuje. Natomiast szczegółowe 
rozliczenie konkretnie faktur, jest zlecane przez pana burmistrza do realizacji przez kontrolę 
wewnętrzną. Każda umowa z każdą instytucją pożytku publicznego zawiera zapis, że burmistrz 
może zlecić kontrolę w trakcie trwania zadania. Takie zapisy  nie są konieczne w uchwale Rady. 
Burmistrz ustala plan kontroli wewnętrznych. Dyspozycje wynikają z ustawy o finansach 
publicznych, a nie uchwały rady.  
Adw. Paweł Zawodniak 
Regulujemy rzecz już uregulowaną. 
Radny Zbigniew Bołoczko 
Komisji najprawdopodobniej chodzi o to, żeby odbywała się kontrola bieżąca tych realizacji, 
tych zadań. Jako członek komisji rewizyjnej wskazał, ze podczas kontroli różnych klubów 
stwierdzono brak opisów do poszczególnych czynności.  
Radny Robert Woszak 
Chodzi o bieżącą kontrolę. Czy naprawdę jest trening na przykład.  
Radny Mirosław Rogiński 
Zaproponował zapis „bieżącym monitorowaniem realizacji zadań określonych w programie 
zajmuje się Wydział Organizacji i Spraw Obywatelskich”. 
Dawane są pieniądze, a potem nikt się tym nie interesuje, jak zadanie jest realizowane.  
Radny Robert Woszak 
Komisja wycofuje złożony wniosek. 
Radna Danuta Grygorowicz 
Jako komisja rewizyjna większość organizacji, jak kluby sportowe, Stowarzyszenie Przyjaciół 
Ziemi Gubińskiej były kontrolowane pod katem realizacji zadań, rozliczania, faktur i 
dokumentacji, ale też i pod kątem merytorycznym, co się dzieje, jakie są zawody, co jest robione, 
w jaki sposób. W przyszłości można skonkretyzować  plan działania komisji zamiast robić 
ogólnie pod kątem badania finansowego, pójść po prostu i skontrolować wyrywkowo pod kątem  
realizacji. W tym przypadku Komisji Rewizyjnej temat by był załatwiony i nie ma potrzeby 
doprecyzowania i dopisywania tego w uchwale. 
Adw. Paweł Zawodniak odniósł się do wniosku złożonego przez radnego Mirosława 
Rogińskiego 
Wniosek narzuca burmistrzowi wskazanie organu, który ma kontrolować. To jest mieszanie 
kompetencji uchwałodawczych z wykonywaniem bieżącej pracy urzędu.  
Radny Mirosław Rogiński  wycofał złożony wniosek. 
 
Przewodniczący przedstawił kolejny wniosek złożony przez Komisję Kultury, Oświaty, 
Młodzieży, Sportu i Turystyki „wspieranie działań na rzecz integracji z cudzoziemcami” z 
prośbą o doprecyzowanie wniosku i w którym miejscu miałby się pojawić zapis.  
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Adw. Paweł Zawodniak odniósł się do złożonego wniosku 
Taki zapis może się znaleźć. Tylko w jaki sposób samorząd miasta miałby wspierać integrację? 
Na czym to by miało polegać? 
Naczelnik Wydziału Organizacji i Spraw Obywatelskich Ewa Selerska 
To jest zadanie ujęte wprost w ustawie spośród katalogu zadań pożytku publicznego – działanie 
na rzecz integracji cudzoziemców i nie ma przeszkód aby takie zadanie się znalazło. 
Adw. Paweł Zawodniak 
W takim razie we wniosku komisji należy usunąć „z”. 
Przewodniczący Krzysztof Zdobylak 
Odczytał wniosek  
Wspieranie działań na rzecz integracji cudzoziemców. 
Radna Halina Wojnicz 
W kwestii uzupełnienia do złożonego wniosku. Chodzi o zajęcia sportowe, kulturalne w 
pobliskim Domu Kultury i jeszcze inne formy, które pozwolą na integrację. Radna ma nadzieję, 
że wszystkie działania pod zapisem będą możliwe do realizacji. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek  
W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty /12 osób za, 0 osób 
przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 448 z przegłosowaną zmianą 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /13 osób za, 0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymał się od głosu/ i otrzymała nr LIX.426.2023 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

                                                     3. udzielenia pomocy finansowej Miastu Zielona   
                                                      Góra na realizację zadania w zakresie prowadzenia       
                                                      Izby Wytrzeźwień w Raculi na rok 2024  - 452  

Projekt uchwały nr 452 radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt 
uchwały został omówiony na komisjach. 
  
Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 452  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /13 osób za, 0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymał się od głosu/ i otrzymała nr LIX.427.2023 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 
                                                        4. Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania     
                                                        Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania          
                                                        Narkomanii na lata 2024-2027 – 453 
Projekt uchwały nr 453 radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji.   
 
Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
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Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 454  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /13 osób za, 0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymał się od głosu/ i otrzymała nr LIX.428.2023 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

                                                        5. wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą  
                                                        Gubin na realizację zadania publicznego w zakresie  
                                                        organizacji i prowadzenia biblioteki publicznej dla                  
                                                        mieszkańców Gminy Gubin  na rok 2024 – 450 
Projekt uchwały nr 450 radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt 
uchwały został omówiony na komisjach.  
 
Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 450  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /13 osób za, 0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymał się od głosu/ i otrzymała nr LIX.429.2023 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

                                                        6. wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą                                               

                                                         Gubin dot. przejęcia przez Gminę Gubin o statusie   

                                                         miejskim obowiązku udzielenia schronienia jednej   

                                                         osobie bezdomnej  z terenu Gminy Gubin w   

                                                         noclegowni w Gubinie w roku 2024 – 451   

Projekt uchwały nr 451 radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt 
uchwały został omówiony na komisjach.   
 
Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 451  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /13 osób za, 0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymał się od głosu/ i otrzymała nr LIX.430.2023 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 
                                                        7.powołania Zespołu do spraw zaopiniowania   
                                                           kandydatów na ławników – 449 
Projekt uchwały nr 449 radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt 
uchwały został omówiony na komisjach.  
 
Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący zaproponował aby do Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na 
ławników powołać taki sam skład, jak ostatnio, Mariusz Ochotny, Mirosław Rogiński, Wojciech 
Sendera, Halina Wojnicz. 
Następnie zapytał się, czy zaproponowani radni wyrażają zgodę. 
 
Radny Mariusz Ochotny wyraził zgodę. 
Radny Mirosław Rogiński wyraził zgodę. 
Radny Wojciech Sendera wyraził zgodę. 
Radna Halina Wojnicz wyraziła zgodę. 
 
Innych kandydatów nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie skład zespołu 
W wyniku przeprowadzonego głosowania skład został przyjęty /13 osób za, 0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymał się od głosu/  
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 449 wraz z przegłosowanym 
składem zespołu  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /13 osób za, 0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymał się od głosu/ i otrzymała nr LIX.431.2023 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

                                                        8.  zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Gubinie w  

                                                        sprawie określenia stawek podatku od środków   

                                                        transportowych – 455 

Projekt uchwały nr 455 radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt 
uchwały został omówiony na komisjach.   
 
Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 455  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /10 osób za, 2 osoby 
przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu/ i otrzymała nr LIX.432.2023 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 

 
9. o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej 
gminy Gubin o statusie miejskim na 2023 rok – 456 

Projekt uchwały nr 456 radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 
został omówiony na komisjach.  
 
Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 456  
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W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /12 osób za, 0 osób 
przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu/ i otrzymała nr LIX.433.2023 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 

 
10. zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej nr 
XLVIII.339.2022 w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Gubin o statusie miejskim na lata 
2023-2035 -  457  

Projekt uchwały nr 457 radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 
został omówiony na komisjach.  

 
Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 457  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /11 osób za, 2 osoby 
przeciw, 0 osób wstrzymał się od głosu/ i otrzymała nr LIX.434.2023 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 
                                                        11. uchwały budżetowej Gminy Gubin o statusie            
                                                            miejskim na 2024 rok - 447 
1)Odczytanie projektu uchwały budżetowej   
Pani Skarbnik zapoznała obecnych  z projektem uchwały budżetowej na rok 2024. 
 
2)Odczytanie opinii Regionalnej  Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 
oraz opinii RIO dot. możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Gubin o statusie miejskim na 2024 r. 
Pani Skarbnik odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie 
uchwały budżetowej na rok 2024 oraz opinię RIO dot. możliwości sfinansowania deficytu 
ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Gubin o statusie miejskim na 2024 r. 
Opinie RIO stanowią załącznik do protokołu.  
 
3) Odczytanie opinii komisji stałych Rady: 
Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej - Tomasz Romanowski komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie 
 
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska – Jan Skóra 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 
 
Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży Sportu i Turystyki - Robert Woszak komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie  
 

4)Przedstawienie stanowiska Burmistrza Miasta do wniosków zawartych w opiniach 
komisji stałych i wprowadzenie ewentualnych autopoprawek do projektu uchwały 
budżetowej 

 
Przewodniczący przedstawił wniosek Komisji Kultury, Oświaty, Młodzieży, Sportu i Turystyki 

aby: 
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wydzielić z budżetu Gubińskiego Domu Kultury finansowanie wydatków na prowadzenie 
„Wiadomości Gubińskich”. Wydawanie „Wiadomości Gubińskich” będzie odrębną działalnością. 
Kwota przeznaczona na działalność „Wiadomości Gubińskich” w 2024 r. winna wynosić 70 000 
zł. 
oraz odczytał 
Wniosek złożony przez radnego Zbigniewa Bołoczko i Mirosława Rogińskiego.  
 
Radna Halina Wojnicz 
Jakie środki z Gubińskiego Domu Kultury będą przeznaczone w roku 2024 na prowadzenie 
Wiadomości Gubińskich? Złożony wniosek jest bardzo istotny. Wszędzie są szukane oszczędności. 
Może wystarczy wydzielić z budżetu Gubińskiego Domu Kultury finansowanie wydatków dla 
Wiadomości Gubińskich.  
Skarbnik Edyta Smiejan 
Nie ma takiej możliwości aby wydzielić samej dotacji w budżecie dla Wiadomości Gubińskich. 
Dotacja jest udzielana dla jednej jednostki, instytucji kultury, jako Gubiński Dom Kultury. Dyrektor 
GDK w plan działalności na rok 2024 wydzielił w zakresie przychodów i kosztów, co dotyczy 
GDK. Poprawiony plan działalności został przedstawiony radnym na Komisji Oświaty.  
Radna Halina Wojnicz 
Radna zdaje sobie sprawę, że wydawcą Wiadomości Gubińskich jest GDK. Dyrektor planując 
wydatki na przyszły rok, to wskazuje ile na pracownię plastyczną, ile na opłaty na funkcjonowanie 
GDK, ile na wydawanie gazety.  
Skarbnik Edyta Smiejan 
Wszystko jest zawarte w informacji, którą radni otrzymali na komisji, gdzie są wykazane wydzielone 
wydatki na gazetę ze wskazaniem źródła finansowania. 
 
Pan burmistrz odniósł się do złożonych wniosków.  
Przez kolejne reformy wydatki bieżące poszły do góry. Musimy uważać na wydatki bieżące.  
Odnosząc się do rezerwy ogólnej. Wiele rzeczy nie znalazło się w budżecie, ponieważ trzeba było 
szukać oszczędności. Mamy rezerwę, która już dawno jest rozdysponowana. Jest rekordowa ilość 
inwestycji. Rezerwa jest też po to aby ewentualnie dorzucić do przetargu, jeżeli będzie kwota wyższa 
np. stadion, drogi, uzbrojenie terenów inwestycyjnych. Do zarządu województwa został złożony 
wniosek, a by w nowym budżecie ująć kluby sportowe, jak Carina, Volley, Sparta. 
Skarbnik Edyta Smiejan sprostowała wypowiedź radnej Haliny Wojnicz 
Nie było powiedziane, że z rezerwy ogólnej nie można finansować wydatków majątkowych. O 
wolnych środkach będzie można mówić po zakończeniu roku, po sporządzeniu sprawozdań 
finansowych i po sprawdzeniu sprawozdań budżetowych.  
Pani skarbnik odniosła się do wniosku złożonego przez radnego Zbigniewa Bołoczki i radnego 
Mirosława Rogińskiego 
W których radni wskazują żeby zmniejszyć rezerwę ogólną i przeznaczyć na konkretne wydatki. 
Środki z rezerwy częściowo zostaną przeznaczone na wydatki, które na etapie tworzenia budżetu 
zostały „ścięte”.  
Radny Mirosław Rogiński jest zdania, że złożona przez niego autopoprawka powinna zostać 
przegłosowana przez radę.  
Przewodniczący Krzysztof Zdobylak 
Poinformował radnego, że w pierwszej kolejności trzeba procedować wniosek Komisji Kultury, 
Oświaty, Młodzieży, Sportu i Turystyki w sprawie Wiadomości Gubińskich.  
Adw. Paweł Zawodniak 
W podjętej uchwale w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej nie ma zapisu, że 
radni mogą składać wolne wnioski. Uchwała narzuca pewien tryb postępowania. Pan burmistrz 
może odpowiadać i tak dalej. Natomiast mamy tutaj przedstawienie stanowiska burmistrza miasta 
do wniosków zawartych w opiniach Komisji stałych i ewentualne wprowadzenie autopoprawek.  
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Radny Mirosław Rogiński 
Zgodnie z ustawą o finansach publicznych, projekt uchwały budżetowej radni powinni dostać do 
15 listopada. Projekt uchwały budżetowej radni otrzymali z 9 dniowym opóźnieniem i dlatego 
wnioski zostały złożone z opóźnieniem.  
Skarbnik Edyta Smiejan 
Przeprosiła, że projekt uchwały budżetowej został przesłany z opóźnieniem. Nie można było 
wypracować deficytu operacyjnego, żeby mógł być finansowany z wolnych środków. W 
procedurach uchwalonych przez radę, jest wskazane ile dana komisja ma czasu na opinię o 
projekcie.  
Radny Zbigniew Bołoczko 
Praca nad budżetem radnych polega na tym, że odczytywane są suche dane przez panią skarbnik. 
Praca polega na zapoznaniu się z tabelkami. Radny jest zdania, że praca powinna polegać na tym, 
że jest dyskusja, że jest brane pod uwagę to albo to. Dlaczego w budżecie nie ma np. ulicy 
Wiśniowej itd. Zwiększenie kwoty na Wiadomości Gubińskie. Jeżeli mówimy o oszczędnościach, 
tniemy budżet, jak się tylko da. Nagle się okazuje, że Wiadomości Gubińskie podają większą kwotę. 
Dlaczego nie ma dyskusji o podwyżkach w urzędzie? Jeżeli tak, to jak je znaleźć, nie ma takiej 
dyskusji. Uciekają pracownicy z urzędu, co chwile widać ogłoszenia o wakatach.  
Przewodniczący Krzysztof Zdobylak 
Dyskusja nad budżetem jeszcze będzie. Dlaczego na komisjach nie zostały złożone wnioski do 
budżetu?  
Radny Zbigniew Bołoczko 
Budżet radni otrzymali z opóźnieniem, to i przemyślenia przyszły z opóźnieniem.  
Przewodniczący Krzysztof Zdobylak 
Na komisjach można było dyskutować i składać wnioski.  
Skarbnik Edyta Smiejan odnosząc na zarzutu, że radni nie dostali nie w terminie projektu uchwały 
budżetowej. 
 Jak wynika z ustawy o finansach publicznych, czyli projektu budżetu, czyli 15 listopada. Natomiast 
uchwała rady tutaj, jak pan mecenas podkreślił, którą podjęli radni, wskazuje terminy nie 
konkretnych dat, tylko ilości dni i te dni są zawsze te same. 
Skarbnik Edyta Smiejan odnosząc się do wypowiedzi radnego Zbigniewa Bołoczki, ze na komisjach 
nie udzielono mu odpowiedzi 
Na komisji radni otrzymali odpowiedzi na wszystkie zadane pytania. Natomiast kwestie dlaczego 
taka inwestycja, nie inna? Radni zostali poinformowani, że inwestycje, które są przedstawione w 
projekcie budżetu, wynikają z podjętego przez radę wieloletniej prognozy finansowej i załącznika 
przedsięwzięć. Tam nie ma nic nowego, co nie zawiera się w przedsięwzięciach wpf, który radni 
już podjęli. Kwestia ulicy Kosynierów – nie ma środków. Obecnie są zabezpieczane nasze 
inwestycje. Zabezpieczono 2 dotacje w ramach pomocy finansowej dla starostwa na ulicę 
Królewską i na ulicę Legnicką. Pani skarbnik zwróciła się z prośbą, że jak ktoś czegoś nie rozumie, 
to dopytać.  
Radna Teresa Zajkowska w kwestii komisji w sprawie budżetu 
Radni na tej komisji siedzą zażenowani. Tak jest co roku. Wychodząc  z komisji nie wiedzą nic. 
Mówi się, że radni mają udział w tym, jakie inwestycje będą w danym roku przeprowadzane. To 
jest nieprawda. Radni otrzymują kolejny projekt i mówione, to musi być, to musi być, to musi być, 
a to jest wycięte, to jest wycięte i to jest wycięte. Pani skarbnik jak co roku powiedziała, nic nie 
wiem, więc nie ma o czym rozmawiać. 
Radna Halina Wojnicz 
Dyskusja nad budżetem odbyła się w komisjach merytorycznych i można było składać wnioski. 
Dlaczego na tych komisjach nie było pana burmistrza? 
Skarbnik Edyta Smiejan 
Odbyło się posiedzenie w sprawie złożonych wniosków do projektu budżetu. Na takim 
posiedzeniu pani skarbnik powiedziała, że w projekcie budżetu znajdą się podstawowe wydatki 
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żeby zapewnić ciągłość jednostki. Dodatkowe wnioski złożone przez radnych i mieszkańców nie 
zostaną uwzględnione z uwagi, że na bieżące funkcjonowanie jednostek brakowało 12 milionów 
złotych. Jak można dyskutować nad dodatkowymi wnioskami, skoro brakuje na podstawowe 
wydatki.  
 Jeżeli chodzi o inwestycje - na podstawie uchwalonego wpfu inwestycje będą zapisane w budżecie 
2024. 
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
Apeluje o ostudzenie emocji i więcej szacunku do siebie przede wszystkim w tym 
przedświątecznym czasie, bo ten budżet po prostu trzeba przyjąć i on jest potem ruchomy. W 
trakcie roku mamy pewien plan, dyskutujemy o pewnym planie. Zmienia się też rząd. Zmieniają się 
różnego rodzaju ustawy. Tak naprawdę nikt nie wie, co będzie w styczniu w lutym, więc dzisiaj 
trzeba przyjąć po prostu budżet. Jest to jedna z uchwał, a w styczniu w lutym można do tego 
budżetu wracać. Dzisiaj tak naprawdę w budżecie zabezpieczono prawie 60 milionów złotych, to 
co udało się pozyskać. Te pieniądze musiały zostać zabezpieczone. To są wydatki inwestycyjne. 
Trzeba było wpisać wszystko to, na co udało się pozyskać pieniądze. Jeżeli chodzi o inne drogi, 
np. ul.  Repatriantów, czy inne były próby podjęcia zrobienia tej drogi – był fundusz samorządowy 
dróg – niestety utknięto na etapie uzgodnień z  konserwatorem. Nie było zgody na to, co chciano 
zrobić. Będzie robiona dokumentacja drogowa. Kilka dokumentacji nie zostało zrobionych, np. 
Widok, czy kilka innych dróg. Gdzieniegdzie brakuje kanalizy, czy wodociągu. Dzisiaj 
zabezpieczmy to, co mamy, a od stycznia, lutego będziemy pozyskiwać kolejne środki na kolejne 
inwestycje. Jeżeli takie fundusze się pojawią. 
 
Przewodniczący przypomniał, że jeszcze jest  wniosek Komisji Kultury, Oświaty, Młodzieży, 
Sportu i Turystyki aby wydzielić z budżetu Gubińskiego Domu Kultury finansowanie wydatków 
na prowadzenie „Wiadomości Gubińskich”. Wydawanie „Wiadomości Gubińskich” będzie 
odrębną działalnością. 
Kwota przeznaczona na działalność „Wiadomości Gubińskich” w 2024 r. winna wynosić 70 000 
zł i trzeba go przegłosować.  
 
Wiceprzewodniczący Wojciech Sendera zastanawia się, co ma głosować, przecież w budżecie nie 
ma Wiadomości Gubińskich. W budżecie jest dotacja na dom kultury. 
Radna Halina Wojnicz 
To jest wniosek, który się przewija od wielu lat. Wydawcą Wiadomości Gubińskich jest Dom 
Kultury. Protokół z Komisji Rewizyjnej wyraźnie kwestionował wiele spraw. Są to Wiadomości 
Gubińskie, które zostały obwarowane uchwałą, kiedy w radzie jeszcze funkcjonował zarząd miasta. 
Nie nowelizowaliście tej uchwały. Takie rzeczy wychodzą, że na czas nie otrzymano, ile zaplanował 
dyrektor na wydawanie w swoim budżecie. Stąd ten wniosek. Powstał znacznie wcześniej. Radna 
uważa, że forma wydawania informacji powinna być zmieniona. Mamy coś, co nie jest załatwione 
od lat.  
Radny Jan Skóra 
Chyba cos jest nie tak.  
Skarbnik Edyta Smiejan 
Wniosek radnej dotyczy nie budżety tylko planu działalności GDK. Teraz jest procedowany 
budżet. Na etapie tworzenia projektu budżetu analizowany jest każdy plan zarówno działalności 
instytucji kultury, wydziału, jak każdej jednostki. Dyrektor Domu Kultury musiał dostosować swój 
plan działalności o kwotę, która została zmniejszona. 
Radny Zbigniew Bołoczko 
Odnośnie finansów na Dom Kultury. Jeżeli jest wniosek Komisji Oświaty i chce zmniejszyć kwotę 
na wydawanie wiadomości gubińskich do 70000 i padały te słowa na Komisji i są cięte koszty 
wszystkim instytucjom, to gdyby było ścięte koszty na Dom Kultury o 115000 dyrektor musiałby 
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się zmieścić w 70000 na wydawanie gazety. Musiałby uszczuplić kulturę, czyli dostałby mniej 
pieniędzy i na gazetę byłoby 70000. 
Skarbnik Edyta Smiejan 
Cięcie nie jest proste. Obowiązują ciągłości umów np. umowy o prace. Gazeta nie jest odrębną 
jednostką. Gazeta jest w strukturach Gubińskiego Domu Kultury.  
Radny Jan Skóra 
Jednostką jest Dom Kultury. Z propozycji o której mowa, należałoby wydzielić na galerię jakąś 
sumę, na wiadomości gubińskie na działanie, organizowanie koncertów, czyli narzucamy 
dyrektorowi Domu Kultury, co on ma robić. Pan Andrzej Wiszniewski robi fantastyczną robotę i 
dużą robotę. Dzisiaj zatwierdzamy ile środków przekazywane jest na dom kultury.  
Radny nie widzi potrzeby, żeby wydzielali, ile trzeba na gazetę.   
Radny Mirosław Rogiński 
Wydawanie gazety nie jest zadaniem własnym gminy.  otrzymałem pismo od pana Dyrektora 
Domu Kultury. W Statusie gazety wiadomości gubińskie z dnia 10 stycznia 1990 roku, jest zapisane, 
że gazeta działa w oparciu o przepisy ustawy Prawo prasowe. Gazeta lokalna wiadomości gubińskie 
jest gazetą samorządową wydawaną przez zarząd miasta Gubina. 
 
Przewodniczący zarządził 15 minut przerwy celem doprecyzowania wniosku Komisji Kultury, 
Oświaty, Młodzieży, Sportu i Turystyki. 
 
Po przerwie Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży, Sportu i Turystyki wycofała wniosek aby 
wydzielić z budżetu Gubińskiego Domu Kultury finansowanie wydatków na prowadzenie 
„Wiadomości Gubińskich”. Wydawanie „Wiadomości Gubińskich” będzie odrębną działalnością. 
Kwota przeznaczona na działalność „Wiadomości Gubińskich” w 2024 r. winna wynosić 70 000 
zł i trzeba go przegłosować.  
Jednocześnie zaproponowała, że tematem zajmie się komisja, na którą zostanie zaproszony 
Dyrektor Domu Kultury i redaktor naczelny.  
 
Burmistrz Bartłomiej Bartczak odniósł się do złożonych wniosków przez radnego Zbigniewa 
Bołoczko i Mirosława Rogińskiego. 
Zabezpieczenie przeciwpowodziowe. To nie jest zadanie gminy. To jest zadanie Wód Polskich. To 
oni są odpowiedzialni. Oni stworzyli koncepcję i teraz tak naprawdę trzeba zrobić projekt 
budowlany. Toczą się rozmowy, czy Wody Polskie w ogóle maja być. Mamy finansować instytucje 
skarbu państwa, która do tej pory nie wywiązywała się ze swoich należytych obowiązków. Jeżeli 
Wody Polskie przetrwają, to trzeba naciskać na nich, żeby zrobili dokumentację gotową lub zrobili 
nawet przetarg na zasadzie zaprojektuj i wybuduj. Jeżeli Wody Polskie nie przetrwają, to pewnie 
ktoś za to będzie odpowiedzialny i zapewne nie my, bo to nie są nasze tereny i to nie jest nasza 
kompetencja. 
Radny Zbigniew Bołoczko 
Zapytał burmistrza Bartłomieja Bartczak kiedy odbył ostatnie spotkanie w sprawie zabezpieczenia 
powodziowego z Wodami Polskimi.  
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
Burmistrz odpowiedział, że jest na bieżąco. Uzgadniane są też inne projekty z Wodami Polskimi. 
Pracownicy urzędu jeżdżą tam po pewne dokumenty, więc Wody Polskie dokładnie wiedzą, jakie 
są nasze potrzeby i problemy. Zdaniem burmistrza złożony wniosek nie ma sensu. To nie jest 
zadanie gminy.  
Radny Mirosław Rogiński 
Poprosił pana burmistrza o poddanie pod głosowanie złożonego wniosku. 
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
Jeżeli wniosek został by przegłosowany i zabezpieczono by pieniądze w budżecie. W marcu byłby 
zrobiony przetarg, w kwietniu wyłoniony wykonawca. Do końca roku jest potem 8 miesięcy. Nie 
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ma szans, żeby zrobić zabezpieczenie przeciwpowodziowe w 8 miesięcy i wydatkować tych 
pieniędzy. To jest niemożliwe. Stadion został zaprojektowany 3 lata a tutaj zabezpieczenie 
przeciwpowodziowe.  
Wiceburmistrz Justyna Karpisiak 
Procedura dzisiejszej sesji jest jasno określona. Dzisiaj rozpatrujemy tylko wnioski stałych komisji, 
a nie wnioski radnych. Procedura nie przewiduje dzisiaj głosowania indywidualnych wniosków 
radnych, czy mieszkańców, czy urzędników, czy kogokolwiek. 
Radna Halina Wojnicz 
Zabezpieczenie przeciwpowodziowe miasta. Miasto od strony południowej nie jest zabezpieczone 
i mówimy o borykających się sprawach związanych z melioracją. Dobrze by było, aby wniosek 
przeszedł, bo byłoby zabezpieczone miasto od strony południowej. Robiona jest ulica Legnicka, 
ale zabezpieczenie terenów jest tragiczne.  
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
Dobrze by było, aby każdy w kraju robił, to co do niego należy. Dawali pieniądze każdemu na ich 
zadania, które są realizowane w tym mieście i potem brakuje na wszystko inne. Brakuje na podwyżki 
dla pracowników, brakuje na MOPSy, na domy pomocy społecznej na wszystko inne.  
Wśród samorządowców jest duże zdenerwowanie no Wody Polskie. 
 
Pani skarbnik przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały budżetowej. 
 

1) Dyskusja nad autopoprawkami i ich przegłosowanie. 
Wiceprzewodniczący Wojciech Sendera 
W jaki sposób będzie realizowany program Czyste Powietrze? 
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
Gmina jest punktem konsultacyjnym we współpracy z Wojewódzkim Funduszem Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. Pracownicy urzędu będą udzielać stosowanych informacji.  
Naczelnik Wydziału Komunalnego i Inwestycji Krzysztof Olifirowicz-Kalinowicz 
Termomodernizacja, czyli docieplanie wymiany stolarki okiennej, drzwiowej. Wymiana źródeł 
ciepła, pompy ciepła, fotowoltaika. Będziemy doradzać, będziemy pisać wnioski ludziom poprzez 
generator i dzięki temu będzie łatwiej uzyskać dofinansowania.  
Wiceprzewodniczący Wojciech Sendera 
Czy instytucje i firmy też będą mogły w tym uczestniczyć? Znaczy zgłaszać akces do uczestnictwa. 
Naczelnik Wydziału Komunalnego i Inwestycji Krzysztof Olifirowicz-Kalinowicz 
To jest dla osób fizycznych.  

 
Przewodniczący poddał pod glosowanie autopoprawki  
W wyniku przeprowadzonego głosowania autopoprawki zostały przyjęte/10 osób za, 0 
osób przeciw, 3 osoby wstrzymały się od głosu/  
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 

2) Odczytanie projektu uchwały wraz z autopoprawkami  
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały budżetowej na rok 2024 z przyjętymi autopoprawkami.  
 
Pan burmistrz przedstawił prezentację.  
 

3) Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej. 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały budżetowej z autopoprawkami. 
 
Radna Teresa Zajkowska 
Radna postanowiła nie zagłosować za budżetem. Wielokrotnie mówiła, że jest taka teoria 
współdecydowania o tym jakie będą inwestycje. Mieszkańcy zwracają się do radnych wtedy, gdy 
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czegoś chcą, chcą drogę, chodnik czy tego typu zadanie. No i wtedy, gdy właśnie możemy 
decydować, które to będą ulice, to słyszymy, że nic nie wiadomo. Radna prosi aby przychodzić do 
radnych, jak do tych, którzy nie tylko chcą, ale też mają prawo brać udział w dyskusji i 
współdecydować o tym, które zadania będą podejmowane.  
Radny Mirosław Rogiński 
Radny poinformował, że analizował nie tylko budżet naszego miasta, ale także budżet Krosna 
Odrzańskiego. Potrzeby naszego MZUKu są bardzo duże. O dotacje dla MZUKu wnioskowała 
także Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej, która kontrolowała MZUK. Większość mieszkań 
komunalnych, socjalnych przypomina slamsy podobne do tych w Bangladeszu, Ugandy, Somalii 
czy Mozambiku. Dlaczego w budżecie pan burmistrz nie wygospodarował środków finansowych 
na MZUK, na remonty i modernizację budynków?  
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
MZUK sam się finansuje. Po zamknięciu roku będziemy wiedzieli, jakie są wolne środki. 
Dokument jest ruchomy. To jest pewien plan na inwestycje, w trakcie roku podlega różnego 
rodzaju nowelizacjom, zmianom, przepracowaniem i tak dalej. 
Radny Mirosław Rogiński 
Kto rozpatrywał wnioski złożone przez radnych? Dlaczego do rozpatrywania wniosków nie zostali 
włączeni zainteresowani, Radni Rady Miejskiej? 
Przewodniczący Krzysztof Zdobylak 
Wielu radnych złożyło wnioski, które zostały rozpatrzone, a niektóre nie. Nie wszystkie zostały 
uwzględnione. Taki jest budżet. Jeżeli starczy pieniędzy i są możliwości, no to centralnie wnioski 
są rozpatrywane.  
Skarbnik Edyta Smiejan 
Poinformowała, że jeszcze przed złożeniem projektu budżetu informowała, że będą ujmowane 
podstawowe wydatki na funkcjonowanie jednostek i to, co jeżeli chodzi o wydatki majątkowe, to 
co się znajduje już w uchwalonym wieloletnim programie.  
Radny Mirosław Rogiński 
Analizując uchwałę budżetową na 2024 rok, radny stwierdził, że sytuacja finansowa naszego miasta 
jest niezadowalająca. Zaproponować Radzie program naprawczy kompleksowy plan uzdrawiania 
budżetu miasta. 
Burmistrz Miasta Gubina 
Jest historyczny budżet miasta. Takiego budżetu nie było nigdy. Jest pozyskanych 55 milionów. W 
porównaniu do innych gmin jesteśmy liderem w pozyskiwaniu środków. Nie tylko już w powiecie, 
ale i w województwie. Za chwilę będzie inwestor, który wybuduje 100000 m². Dzięki temu wpłynie 
do budżetu około 5 milionów złotych na wydatki bieżące.  
Radny Mirosław Rogiński 
W budżecie Starostwa Powiatowego w Krośnie Odrzańskim jest zapis, że w 2024 roku zostanie 
przeprowadzona inwestycja pod nazwą przebudowa drogi powiatowej ul. Kosynierów. W budżecie 
brak jest zapisów pomoc finansowa dla powiatu krośnieńskiego na zadanie pod nazwą przebudowa 
drogi powiatowej ulica Kosynierów. 
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
Do budżetu zostało wpisane, to co się zmieściło. Nie oznacza to, że czegoś nie będzie w trakcie 
roku. 
Radny Jan Skóra 
Lokowanie wolnych środków na rachunku bankowym w innych bankach niż bank prowadzący 
obsługę budżetu. Jakie zasady przemawiają? 
Skarbnik Edyta Smiejan 
Obsługą gminy zajmuje się Bank Pekao. W czasie pandemii podpisywaliśmy umowy na obsługę 
gminy rocznie i zdarzyła się też taka sytuacja, że trzeba było płacić odsetki do banku za wysokie 
saldo. Nie mogliśmy mieć powyżej 5 milionów złotych na rachunku bankowym, bo jeżeli byliśmy 
powyżej, płaciliśmy odsetki do banku, nie odwrotnie, że leżą nasze pieniądze w banku i oni mogą 
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nimi dysponować. W tamtym momencie musieliśmy robić wszystko, żeby takiej prowizji do banku 
nie płacić, więc ulokowaliśmy to zgodnie z upoważnieniem. Pan burmistrz lokował te środki poza 
bankiem, ponieważ Bank Pekao nie dawał takiej możliwości, czyli tam, gdzie nas obsługuje ten 
bank. Tylko Bank Gospodarstwa Krajowego proponował jakiekolwiek odsetki od ulokowanych 
środków. Żaden bank nie proponował nawet w drugą stronę. Mamy podpisaną kolejną umowę na 
obsługę naszych rachunków bankowych, też przez Bank Pekao. Dalej podtrzymują zerowe stawki 
procentowe, jeżeli chodzi o oprocentowanie naszych rachunków, więc dalej pan burmistrz chce 
lokować środki nasze, które są na koncie w innym banku. Jest to Bank Gospodarstwa Krajowego, 
czyli jest to bank krajowy, który daje najwyższe oprocentowanie. 
Radny Jan Skóra 
Rewitalizacja Baszty Bramy Ostrowskiej. Jak wygląda ta sytuacja? 
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
Projekt budowalny jest.  
Radny Jan Skóra 
Ulica Słowackiego, Krasińskiego i Kunickiego 
Naczelnik Wydziału Komunalnego i Inwestycji Krzysztof Olifirowicz-Kalinowicz 
Zadanie zostało rozszerzone o ulicę Krasińskiego, Kunickiego, Słowackiego no i 3 Maja. Jest 
podzielone na etapy. Pierwszy etap do baszty, czy za basztę do Słowackiego ma być oddany chyba 
do kwietnia. W przyszłym roku mamy odebrać dokumentację na ten etap pierwszy i drugi z 
pozwoleniem na budowę i będzie można dzięki temu aplikować o środki zewnętrzne tak na do 
różnych programów, bo jak nie ma dokumentacji to nie ma jak. 
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
W zasadzie na wszystkie inwestycje, o których rozmawiamy, są pozyskane środki zewnętrzne i jeżeli 
na jakieś drogi się nie udało pozyskać środków zewnętrznych to często wynikało to z tego, że albo 
jeszcze tam wodociąg albo kanalizy nie zrobiono, albo dokumentacja jeszcze nie zrobiona. W 
przyszłości ruszy KPO i będą kolejne pieniądze.  
Radny Zbigniew Bołoczko 
Stadion miejski lekkoatletyczno- piłkarski. Pierwszy etap będzie bardziej lekkoatletyczny niż 
piłkarski. Ostatnio odbył się słynny mecz. Wstyd było patrzeć na nasze zaplecze socjalne. Na tym 
stadionie autobus był większy, jak nasze budynki stadionowe, gdzie zawodnicy, którzy przyjechali 
z Polski. Telewizja pokazywała to na cały kraj, chodzili do tak zwanych sławoj można powiedzieć. 
W pierwszym etapie powinien powstać budynek stadionowy z zasilaniem energetycznym 
porządnym. Czy ktoś się zastanawia nad utrzymaniem tego? Powstał pum trak? Mieszkańcy już 
mają pretensje, że świeci się tam światło niepotrzebnie, bo nikt z tego nie korzysta. Jak powstanie 
stadion będzie potrzebna obsługa. Powiedzenie, że wybudujmy, a potem się będziemy martwić. To 
dla mnie to nie jest żadne wytłumaczenie na przygotowanie meczu piłkarskiego oddelegowanych 
było 2 pracowników MOS. Wszystko inne robili ludzie społecznie. Tak samo jeżeli chodzi o ulicę, 
czemu nie możemy nigdy dopracować się czegoś takiego, że zrobimy coś raz i koniec nie wracamy 
do tematu. Pan Jerzy Galewski składał wniosek na ulicę Wiśniową. Gdyby ta ulica została teraz 
przyjęta w tych planach, nie tak jak satelitarnie wybieramy ulicę po całym mieście. To byłby temat 
całego osiedla koło cmentarza z głowy, bo tam już nie ma nic więcej do zrobienia. Jedna ulica. 
Jeżeli mówimy o budowaniu drogi na strefie. Wiele razy radny wnioskował o ulicę Żołnierską, która 
jest przy strefie, żeby ruch ciężarowy tirów był skierowany prosto do tej strefy. Ta ulica, no nie 
wiem, no jest zawsze w powijakach, a ludzie mieli pretensje, że tir zajeżdża na ulicę gruntową, kręci 
się po osiedlu, robi problemy. Przecież tam można było wprowadzić idealny ruch jednokierunkowy 
wkoło Tekry. To są takie proste sprawy do zrobienia. Radny zwrócił uwagę, że był wiele razy 
proszony o wskazywanie środków na jakieś inwestycje na jakieś cele. Dalej jest martwa uchwała o 
opłacie adiacenckiej. Zarząd powiatu krośnieńskiego zwrócił się o odpłatne udostępnienie strony 
na informacje. Nie polityczne tylko powiatowe. Do dzisiaj nie otrzymali odpowiedzi.  
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Jeżeli by było uwarunkowane to, że jeżeli się pokaże jakakolwiek polityka, nie będzie publikowane, 
można to przecież usankcjonować. Jeżeli chcą zrobić to odpłatnie w naszej gazecie. A my chcemy 
wiedzieć, a mamy tych ulic powiatowych w mieście pełno, co na naszych ulicach się dzieje. Przecież 
mamy prawo do tego. Oni chcą to zrobić odpłatnie. 
Jaka jest zasada wybierania ulic? Robiona jest ulica Legnicka, to aż się prosiło aby zrobić ulicę 
Wieniawskiego.  
Czemu nie robimy takich rzeczy? Pozbywamy się tematu, nie wracamy do tego samego. Jeżeli 
powstał park na ulicy Kujawskiej przy Kościele, zlikwidowane zostały miejsca parkingowe, a był 
projekt i cały czas się pojawiało w budżecie. Budowa parkingu przed cmentarzem. Ludzie  
przyjechali na Wszystkich Świętych parkowali wzdłuż ulicy Długiej. Cała ulica Kujawska była w 
błocie. Nie mieli gdzie zaparkować.  
Mamy basen, który przynosi ogromne koszty. Największym kosztem jest energia elektryczna. 
Mierzymy się z budowaniem stadionu lekkoatletycznego, na którym może ktoś będzie biegał. Nie 
mamy boisk przy szkołach, przy SP3 zlikwidowano orlika, teraz jest błoto. Jak się przyjeżdża na 
siatkówkę, to się stoi w błocie. Dzieci latem nie mają gdzie biegać, bo mają halę. No fajnie, ale w 
hali latem jeżeli jest basen to może zainwestujmy najpierw w fotowoltaikę przy basenie, zjedźmy z 
kosztów energii elektrycznej. 
Radny wnioskował o malowanie słupów oświetleniowych. Była odpowiedź, że będziemy 
wymieniali na nowe.  
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
Nie będzie to stadion bardziej lekkoatletyczny, tylko piłkarski. To będzie stadion lekkoatletyczny, 
piłkarski. Tam się nic nie zmieniło. Projekt był konsultowany ze wszystkimi. Były spotkania. Każdy 
mógł mówić, jakby to mogło wyglądać. Potem projektant to wszystko zebrał, ubrał w projekt 
budowlany. Dzięki temu było możliwe dofinansowanie. Nie wiadomo, czy byśmy dostali pieniądze 
na typowy stadion piłkarski. W tym stadionie będzie bieżnia, będzie nowa murawa i tak dalej i tak 
dalej. Trybuny oprócz zaprojektowanego budynku socjalnego, docelowo ja mówię będzie jeszcze 
można o sfinansowanie budynku lub też można zrobić kontenerowy budynek, który będzie dużo 
tańszy i jakby nie kontynuować projektu budowa. Budynek socjalny jest jak najbardziej potrzebny, 
więc docelowo powinny znaleźć, więc w tym stadium, jeżeli chodzi o ten przetarg na tam 
kilkanaście milionów złotych, będzie w zasadzie gotowe wszystko łącznie z trybunami, łącznie z 
bieżnią łącznie z innymi rzeczami. Zróbmy stadion dla wszystkich, dla całego miasta, dla 
młodzieży, która trenuje inne dyscypliny niż piłka nożna, którzy biegają.  
Radny Zbigniew Bołoczko 
Zamiast robić jeden stadion porządny dla całego miasta można zrobić przy każdej szkole. To 
będzie mniej więcej tyle samo kosztowało. Milion czy 2 miliony złotych wkładu własnego i mamy 
stadion dla wszystkich mieszkańców tego miasta. 
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
Fotowoltaika na basenie – trawią rozmowy od kilkunastu miesięcy.  
UlicaWiśniowa. Tam trzeba przede wszystkim uporządkować najpierw sytuację wodno 
kanalizacyjną. To jest w projekcie, więc jak będzie sytuacja uporządkowana, to będzie zrobiona. 
Zostały złożone ulice, które maja dokumentację.  
Ulica Żołnierska, planuje się zrobić to z własnych środków. Mamy już dokument, ofertę na 
dokumentację, ale nie zmieściła się w budżecie. Może uda się zrobić z rezerwy w styczniu, lutym. 
Można przekonsultować projekt na nowo.  
Radny Jan Skóra 
Utrzymanie zieleni – jak to wygląda? 
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
Będzie robiony kolejny przetarg i wtedy będzie wiadomo jaka jest cena.  
Radny Jan Skóra 
Ulica Legnicka, która łączy się z ul. Chodkiewicza -został tam 10 metrowy odcinek, który udało się 
zrobić.  
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Radna Halina Wojnicz 
Wygląd naszych kamienic, ścian frontowych – rewitalizacja wygląda kiepsko. Może uda się cos 
zrobić.  
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
Istnieje możliwość dofinansowania tego rodzaju inwestycji. Są to zabytki. Budżet inwestycyjny jest 
napięty. Nie stać nas na rozpoczynanie dodatkowych zadań inwestycyjnych.  
Radna Halina Wojnicz 
Można by było po jednym budynku po jednym budynku. Ewentualnie po 2 budynki. Wszystko by 
było zrobione i byłoby bardzo pięknie. Mamy park na wprost księgarni. Niestety elewacje tych 
wspólnot straszą. 
Wiceprzewodniczący Wojciech Sendera 
Budżet inwestycyjny ogromny. Ulica Kosynierów, o której wspominał radny Rogiński. Najpierw 
trzeba znaleźć środki aby zrobić przyłącza wodociągowe. Dopiero potem można mówić o 
zakończeniu inwestycji. Plan modernizacji sieci wodociągowych będzie miało realny wpływ na 
przyszłe ceny taryfowe dostarczania wody i odbioru ścieków.  
Radny Zbigniew Bołoczko 
Czy pan burmistrz widzi problem z zarobkami pracowników urzędu?Czy szuka sposobu, aby ludzie 
nie uciekali z urzędu, aby mieli godne wynagrodzenie? 
Burmistrz Bartłomiej Bartczak 
Problem jest widoczny. Będziemy się nad tym pochylali. 
Radny Zbigniew Bołoczko 
Składał wiele interpelacji. Jedna tylko została ujęta. Przystanek autobusowy z ul. Cmentarnej na ul. 
Pułaskiego. To są oczekiwania ludzi. Nic nie jest uzgadniane.  
Radny Tomasz Romanowski 
Udało się wyremontować ulicę Legnicką i zagłosuje za budżetem. Remontowana jest też ulica 
Śląska. Od kilku lat radny także stara się o remont ul. Orzeszkowej. Jest to strategiczna inwestycja 
łącząca dwie części miasta. W razie jakiegokolwiek kryzysu, sytuacji kryzysowej jest możliwość 
ewakuacji z jednej części miasta na drugą lub niesienia pomocy. Taki trakt komunikacyjny jest 
bardzo ważny. Mieszkańcy często się o to pytają. Ma nadzieję, że uda się znaleźć środki i zrobić ten 
remont.  
Radny Robert Woszak 
Jest zadowolony ze wszystkich inwestycji, które są wykonywane na terenie miasta. Budżet jest 
bardzo inwestycyjny.  
Przewodniczący Krzysztof Zdobylak 
To jest pierwszy, tak duży budżet inwestycyjny. W tych trudnych czasach jest to bardzo dobry 
budżet, trzeba pochwalić i pana burmistrza i panią skarbnik. Udało spiąć to, że nie mamy jakiegoś 
ryzyka programu naprawczego. Nie mamy ryzyka, jakiś zaciągania. Idziemy do przodu i będziemy 
to realizować. To jest budżet, który żyje, który będzie też się zmieniał w tym czasie, ale w kolejnym 
roku i w trakcie roku. Trzeba robić to na co są pieniądze. Szkoła ZSO jest prowadzona przez nas. 
To nie jest nasze zadanie. Dodatkowo dotacje do remontów dróg powiatowych. Robi się presja ze 
strony powiatu, albo się dołożymy, albo nie robimy. Musimy też myśleć o dochodach. O 
dochodach nikt nic nie powiedział.   
Radna Danuta Grygorowicz 
Podziękowała wszystkim, którzy przyczynili się żeby budżet tak wyglądał w tym roku.  
Radna Halina Wojnicz 
Podnoszone są stawki za śmieci. Czy ktoś brał pod uwagę propozycje radnych, co należy zrobić, 
kiedy się spotkać.. Kiedyś po zwarciu umowy z PUMem na odbiór śmieci było powiedziane, że 
rada się spotka. Najpierw są cięcia, potem podwyżka. Jako cała rada za mało zwraca się uwagi, że 
trzeba cos zmienić.  
Radna Teresa Zajkowska 
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Nigdy na sesji nie słyszała skąd wziąć pieniądze na takie, czy inne zadanie. Dlaczego jako rada nie 
spotykamy się i nie rozmawiamy. Apeluje o to, aby radni byli widziany jako osoby do rozmów, do 
wymiany argumentów.  
Przewodniczący Krzysztof Zdobylak odpowiedział na wypowiedź radnej Teresy Zajkowskiej, że 
nie unika kontaktu z radnymi. Jest do dyspozycji. Dyskusje są na komisjach.  
Radna Halina Wojnicz 
Każda rada ma swojego przewodniczącego i zasadniczo wszyscy oczekują, ze problemy jakoś będą 
rozwiązywane, ze rada będzie się spotykać. Wówczas będzie to inaczej wyglądało.  
Radny Zbigniew Bołoczko 
PSZOK jest prowizoryczny. Śmieci dostają kilogramów przez to, że leżą pod gołym niebem. 
Przydałoby się zadaszenie.  
 

4) Głosowanie projektu uchwały budżetowej.  
 

Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały budżetowej na rok 2024 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /8 osób za, 2 osoby 
przeciw, 3 osoby wstrzymały się od głosu/ i otrzymała nr LIX.435.2023 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
Głosowanie  
 
                                                        12. uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej   
                                                             Gminy Gubin  o statusie miejskim na lata 2024 –  
                                                             2035 -  446 
Pani skarbnik odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gubin o statusie 
miejskim na lata 2024-2035  
 
 Następnie przedstawiła  autopoprawki do projektu uchwały  
 
Radny Mirosław Rogiński 
Jaki są koszty obsługi długu? 
Skarbnik Edyta Smiejan 
Wszystko jest w uchwale budżetowej.  
 
Radny Mirosław Rogiński 
Poprosił o przesłanie opinii RIO. 
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie autopoprawki  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta / 9 osób za, 0 osób 
przeciw, 4 osoby wstrzymały się od głosu 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 446 z przegłosowanymi 
autopoprawkami 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /9 osób za, 2 osoby 
przeciw, 2 osoby wstrzymały się od głosu/ i otrzymała nr LIX.436.2023 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
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                                                     13. wskazania wstępnych miejsc lokalizacji nowych   
                                                      przystanków komunikacyjnych przy drodze   
                                                      powiatowej nr 2607F ul. Kresowa oraz przy drodze   
                                                      wojewódzkiej nr 286 ul. Śląska w Gubinie - 458    

Projekt uchwały nr 458 radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały 
został omówiony na komisjach.  
 
Opinie komisji: 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie projekt uchwały nr 458  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta /13 osób za, 0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr LIX.437.2023 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały. 
                                                              
V. Sprawozdanie przewodniczącej Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej rekontroli w 
Stowarzyszeniu Przyjaciół Ziemi Gubińskiej. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.                                             
    
Sesję opuścił radny Mariusz Ochotny godz. 13:42 
                                                                              
VI. Przyjęcie protokołu z LVII i LVIII sesji Rady Miejskiej w Gubinie. 
Protokoły były wyłożone w biurze rady do wglądu. 
 
Radni nie wnieśli uwag do protokołów. 
 
Przewodniczący poddał pod glosowanie protokół z LVII sesji 
W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty /10 osób za, 0 osób 
przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu/  
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do protokołu. 
 

Przewodniczący poddał pod glosowanie protokół z LVIII sesji 
W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty /10 osób za, 0 osób 
przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu/  
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do protokołu. 
 
VIII. Sprawy różne.  
Przewodniczący poinformował, że o terminach sesji na przyszły rok radni zostaną powiadomieni. 
Przypomniał, że dnia 4 stycznia 2024 r. odbędzie się spotkanie z radnymi, burmistrzem i PUMem 
w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń kanalizacyjnych na lata 2024-2027. 
Następnie poinformował, aby radni zaglądali na skrzynki mailowe, albowiem wszelki materiały 
przesyłane są droga elektroniczną.  
W sprawie Wiadomości Gubińskich – przewodniczący poinformował radnych, że 
zaproponowałem, aby temat wiadomości omówić szczegółowo na jednej z komisji. Po konsultacji 
z przewodniczącym Komisji Kultury, Oświaty, Młodzieży i Sportu i Turystyki, ta komisja zrobi w 
styczniu, najpóźniej w lutym spotkanie. Na spotkanie zostanie zaproszony redaktor naczelny,  
dyrektor Domu Kultury, radca prawny, burmistrz i wszyscy chętni radni. Na koniec 
przewodniczący złożył wszystkim życzenia świąteczna.  
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Zamknięcie LIX sesji Rady Miejskiej  w Gubinie 
Przewodniczący stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany i zamknął LIX sesję Rady 
Miejskiej w Gubinie.  
 
 
 
                                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej  
 
                                                                                               Krzysztof Zdobylak 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zakończono godz. 14:00 

Protokołowała A.Dobras 


